
Protokół nr 44/18

z posiedzenia Komisji  Środowiska i Rozwoju Wsi z dnia 27 lutego 2018 r. 

Posiedzenie Komisji odbyło się w sali sesyjnej Urzędu Miejskiego Trzcianki 
w godzinach od 13ºº do 15ºº.

W posiedzeniu wzięli udział:

1) członkowie komisji, zgodnie z załączoną listą obecności (załącznik nr 1), 
2) Krzysztof Czarnecki- Burmistrz Trzcianki,
3) Grażyna Zozula- Zastępca Burmistrza Trzcianki,
4) Artur  Powchowicz-  Kierownik  Referatu  Gospodarki  Nieruchomościami, 

Rolnictwa i Ochrony Środowiska.

 Ad 1) Otwarcie posiedzenia. 

Przewodniczący  Komisji  Wincenty  Kilian  otworzył  posiedzenie  witając 
uczestników  spotkania.  Szczególnie  serdecznie  przywitał  nowego  kierownika 
Referatu  Nieruchomości,  Rolnictwa  i  Ochrony  Środowiska-  Artura  Powchowicza
i poprosił o zaprezentowanie swojej osoby. 

Kierownik  nowego  referatu  przedstawił  swoje  dotychczasowe  osiągnięcia 
zawodowe oraz przedstawił zakres zadań referatu. 

Ad 2) Przedstawienie porządku posiedzenia. 

Przewodniczący  Komisji  poinformował  o  porządku  posiedzenia.  Radni  nie 
mieli uwag.

Ad 3) Zatwierdzenie protokołu  nr 43/18 z 23 stycznia 2018  r. 

Radni nie wnieśli uwag. Protokół nr 43/18 został zatwierdzony w głosowaniu: 
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

Ad 4) Realizacja uchwały dot. utrzymania czystości i porządku na terenie gminy 
Trzcianka.

Głos  zabrał  kierownik  Referatu  Nieruchomości,  Rolnictwa  i  Ochrony 
Środowiska,  który  ocenił,  że  system  utrzymania  czystości  i  porządku  na  terenie 
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gminy funkcjonuje dobrze. Jedyny problem, który się pojawia, to taki, że są osoby, 
które nie chcą tego systemu przestrzegać. Kwota pozyskana z wpłat mieszkańców 
wystarcza  na  finansowanie  systemu  odbioru  odpadów.  Problem  pojawia  się
z  pojedynczymi  mieszkańcami,  którzy  nie  chcą  się  podłączyć  do  kanalizacji
i  pomimo  decyzji  nakazowych,  nie  można  tego  skutecznie  wyegzekwować. 
Nałożenie  grzywny  nie  skutkuje,  gdy  mieszkaniec   nie  ma  legalnego  dochodu. 
System prowadzony przez gminę Trzcianka jest dobry również pod kątem nowych 
regulacji, które wejdą od następnego roku. Nowe przepisy spowodują jedynie, że do 
obowiązującego systemu wprowadzone zostaną nowe pojemniki koloru niebieskiego 
na  makulaturę.  Przy  odpowiednim zabezpieczeniu  pojemników  i  worków  koloru 
niebieskiego zmiana nie powinna stanowić problemu. 

Przewodniczący  Kilian  zauważył,  że  przy  drogach gminnych,  powiatowych
i wojewódzkich da się zauważyć worki ze śmieciami, co nie powinno mieć miejsca. 
Zapytał  też  Burmistrza  Czarneckiego,  czy  docierają  do  niego  informacje  w  tej 
sprawie lub prośby o interwencję.

Burmistrz Trzcianki powiedział, że nie posiada takich informacji, należałoby 
zapytać pracowników Straży Miejskiej.

Przewodniczący  stwierdził,  że  uchwała  jest  realizowana  prawidłowo,
a o kwestie śmieci przy drodze porozmawia ze Strażnikami Miejskimi.

Radny Adrian Hałuszka zasygnalizował, że w jednostkach oświatowych gminy 
Trzcianka  śmieci  nie  są  segregowane.  Jeśli  chodzi  o  segregowanie  śmieci,  to
z  pieniędzy  gminy  realizowany  jest  ciekawy  konkurs,  ale  fizyczne  segregowanie 
śmieci  w klasach nie następuje,  a dzieci  warto tego uczyć od małego. Na terenie 
szkoły nie ma pojemników do segregacji śmieci.

Burmistrz Czarnecki powiedział,  że rozpoczęły się działania mające na celu 
przygotowanie  jednostek  oświatowych  do  przeprowadzania  segregacji  odpadów. 
Budżet przewiduje budowę tzw. gniazd, które przyjmowałyby segregowane odpady. 
Problem w tym, że pod pojęciem budynków niezamieszkałych kryją się nie tylko 
jednostki  oświatowe,  ale  również  przedsiębiorstwa.  W  stosownym  czasie  będzie 
można zgłaszać pomysły, następnie zostanie podjęta uchwała, wtedy segregowanie 
zmieni swój charakter z dobrowolnego na nakazowy. 

Kierownik  A.  Powchowicz  zgodził  się  z  radnym,  że  dzieci  należy  uczyć 
segregacji śmieci od małego, tylko należy sobie wypracować odpowiednią metodę. 
Dobrze  byłoby,  żeby  firmy miały  prawo wyboru.  Nie  jest  dobrym rozwiązaniem 
samo narzucanie obowiązku segregacji śmieci. Z drugiej strony, gmina co roku musi 
spełniać  wyższy  próg  odzyskanych  odpadów,  więc  segregacja  musi  być  coraz 
bardziej powszechna.
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Radny Adrian Hałuszka zaznaczył, że chodziło mu o bezpośrednią segregację 
śmieci  w  klaso-  pracowaniach  i  na  korytarzach  szkolnych,  a  nie  o  budowę  tzw. 
gniazd. Obecnie dużo firm prowadzi segregację śmieci, które odbiera prywatna firma. 
Radny  stwierdził,  że  czas  na  przygotowanie  się  do  zmiany  już  był,  teraz  trzeba 
działać.

Burmistrz  zadał  pytanie  o  udział  wychowawców  w  segregację  śmieci
w szkołach.

Radny  Hałuszka  odpowiedział,  że  wychowawcy  zachęcają  i  przygotowują 
dzieci  do  udziału  w  konkursie  o  tematyce  segregacji,  ale  w  klasach  nie  ma 
pojemników na śmieci, więc śmieci nie są segregowane.

Burmistrz  Krzysztof  Czarnecki  zapowiedział,  że  gminę  czeka  kolejna 
rewolucja śmieciowa. Trzeba mieć świadomość, że nastąpi drastyczny wzrost cen. 
Zmieni się częstotliwość wywozów oraz kolorystyka pojemników, a w ślad za tym 
wzrost cen.

Głos zabrał radny Zygmunt Czarny, który stwierdził,  że jako prezes ogrodu 
działkowego cały  czas  zajmuje  się  śmieciami.  Radny  nie  wyobraża  sobie,  co  się 
stanie na zebraniu sprawozdawczym, gdy poinformuje o kolejnym wzroście cen za 
wywóz śmieci. Stwierdził, że niestety pomimo wielokrotnych zaproszeń, na zebranie 
nigdy nie  przybył  przedstawiciel  firmy Kombud.  Radny  stwierdził,  że  na  ogrody 
notorycznie przywożone są śmieci, takie jak meble, dywany itp.

Radny  Józef  Łastowski  zauważył,  że  problemem  jest  to,  że  ludzie  coraz 
bardziej śmiecą. Nawet w centrum miasta znajdują się posesje, gdzie znajduje się 
złom, maszyny. Trzeba znaleźć rozwiązanie, żeby uporządkować miasto. Wskazana 
byłaby większa aktywność Straży Miejskiej.

Artur  Powchowicz  stwierdził,  że  niestety  najbardziej  przemawiającym 
argumentem za utrzymywaniem porządku są kary finansowe za śmiecenie. Ważnym 
aspektem  jest  też  wychowanie  i  brak  przyzwolenia  na  śmiecenie  w  przestrzeni 
publicznej. 

W związku  z  wyczerpaniem tematu  dyskusji  Przewodniczący  przeszedł  do 
kolejnego punktu obrad. 

Ad 5) Analiza materiałów na sesję.

1) Projekt  uchwały  w  sprawie  zmiany  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej 
gminy Trzcianka na lata 2018-2032.
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Komisja zapoznała się z projektem uchwały.

2) Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2018 rok.

Burmistrz  Krzysztof  Czarnecki  wyjaśnił,  że  projekt  uchwały  związany  jest
z trzema tematami.  Pierwszy z nich,  to budowa Otwartej Strefy Aktywności przy 
Poniatowskiego,  w  ramach  której  miało  powstać  boisko  sportowego.  W związku
z brakiem porozumienia z właścicielem terenu przesuwa się kwotę ok 103.000 zł. 
Drugi temat, to budowa ogrodzenia na cmentarzu komunalnym. Przetargi, który się 
już odbyły pokazały, że na ten cel potrzebne są większe środki. Przesuwa się więc 
kwotę  130.000  zł  i  30.000  pozostałe  z  przetargu  na  budowę  oświetlenia  na
ul.  Orzechowej.  Na  to  zadanie  zostaną  również  „pożyczone”  środki  z  budowy 
pomostu na nowej plaży nad jeziorem Sarcz, ponieważ Nadnotecka Grupa Rybacka 
przesuwa  terminy  naborów  na  wnioski.  Pomimo  tego,  gmina  cały  czas  zgłasza 
gotowość  rozpoczęcia  zadania.  Trzeci  temat  związany  jest  z  dożywianiem dzieci
w przedszkolach oraz budową placów rekreacyjnych.

Głos zabrała radna Jadwiga Durejko, która poprosiła o wyjaśnienie odnośnie 
kwoty 130.000 zł na rozbudowę cmentarza.

Włodarz  wyjaśnił,  że  jest  to  osobne  zadanie  i  środki  z  niego  zostaną 
przekazane na budowę ogrodzenia. W zeszłym roku odbył się pierwszy przetarg, w 
którym  wykonawca  zadeklarował  wykonać  zadanie  za  735.000  zł,  po  korekcie 
ogłoszono  drugi  przetarg,  w  którym  wykonawca  zaproponował  435.000  zł. 
Przesunięcie  środków  i  ogłoszenie  kolejnego  przetargu  powinno  spowodować 
wyłonienie wykonawcy. 

Radny  Adrian  Hałuszka  dopytał,  co  się  stanie  z  pieniędzmi  z  boiska  przy 
Poniatowskiego, które Ministerstwo Sportu mogłoby przyznać.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  te  środki  będą  wydatkowane  na  Otwartą  Strefę 
Aktywności, dlatego środki są przesuwane. Wniosek został złożony na 103.000 zł. 

Radny Hałuszka dopytał, gdzie będzie się znajdowała strefa wypoczynku.

Włodarz  poinformował,  że  jest  to  obszar  znajdujący  się  przy  ul.  Fałata
i Poniatowskiego, obecnie jest to teren polny, który miał służyć pod budowę kościoła. 

Adrian Hałuszka zaproponował teren „dolinek”.

Burmistrz  odpowiedział,  że  na  wskazanym  teren  przy  ul.  Fałata  nie  są 
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wymagane dodatkowe projekty i  pozwolenia, powstanie w tej lokalizacji  Otwartej 
Strefy  Aktywności  jest  bardziej  realne.  Jeśli  chodzi  o  „dolinki”,  to  w  tym roku 
przewidziane jest wytyczenie ścieżek i wycinanka krzewów.  Nie ma problemu na 
pozyskanie  pieniędzy  na  nasadzenia  i  roślinność,  ale  nie  można  tych  pieniędzy 
pozyskać na inwestycje.

Radny  A.  Hałuszka  wyraził  obawę  i  ubolewanie  z  powodu  przesunięcia 
terminu budowy pomostu na jeziorze Sarcz.

 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:

za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

3) Projekt  uchwały  w  sprawie  wniesienia  przez  gminę  Trzcianka  wkładu 
niepieniężnego  do  Trzcianeckiego  Towarzystwa  Budownictwa  Społecznego 
Spółka z o.o. w Trzciance. 

Burmistrz  Krzysztof  Czarnecki  wyjaśnił,  że  projekt  uchwały  jest  formą 
przekazania  budynku  po  byłym  internacie  przy  ul.  Mickiewicza  Trzcianeckiemu 
Towarzystwu Budownictwa Społecznego w Trzciance. Przetarg wyłonił wykonawcę 
na  przebudowę  budynku.  Od  1  kwietnia  2018  r.  powinien  rozpocząć  się  remont 
omawianego obiektu.

Radny Józef Łastowski dopytał, kto będzie wykonawcą remontu przekazanego 
budynku i dlaczego jest to kolejna uchwała w tej sprawie.

Burmistrz odpowiedział, że wcześniejsza uchwała miała charakter intencyjny,
a  przetarg wygrała firma Marbud Marcina Wańkiewicza z Trzcianki.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

4) Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi 
czarnkowsko-trzcianeckiemu (Biała).

Radny  Adrian  Hałuszka  zawnioskował  o  podanie  przez  Starostę
Czarnkowsko-  Trzcianeckiego  harmonogramu  wykonania  przebudowy  drogi- 
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budowy chodnika w miejscowości Biała, przy drodze powiatowej nr 1332P.
Radna  Jadwiga  Durejko  uzupełniła  wniosek  radnego  Hałuszki  o  wszystkie 

inwestycje drogowe realizowane wspólnie z powiatem.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

5) Projekt  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  powiatowi 
czarnkowsko-trzcianeckiemu (Łomnica).

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

6) Projekt  uchwały w sprawie  wieloletniego planu rozwoju i  modernizacji 
urządzeń wodociągowych i urządzeń kanalizacyjnych na lata 2018-2020.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.

7) Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  pomnika  przyrody  o  nazwie 
„Bolesław”.

Kierownik  Artur  Powchowicz  poinformował,  że  drzewa,  których  dotyczą 
cztery  kolejne  projektu  uchwał,  rosną  przy  nieutwardzonych  drogach  gminnych
w  miejscowości  Nowa  Wieś.  Wszystkie  drzewa  spełniają  wymogi  drzew 
pomnikowych, są w dobrym stanie sanitarnych, a że rosną na poboczu, to nie wystąpi 
problem np. przy profilowaniu drogi. 

Radny A. Hałuszka dopytał, kto jest pomysłodawcą projektu uchwały.

Artur Powchowicz odpowiedział, że pracownik urzędu Aleksandra Majchrzak. 
W związku z tym, że Konserwator Przyrody od dłuższego czasu kieruje zarzuty do 
urzędu, że pomniki przyrody na terenie gminy są jedynie likwidowane, pojawił się 
pomysł o ustanowienie omawianych drzew pomnikami przyrody.

Przewodniczący Kilian dodał, że o ustanowienie pomnikiem przyrody drzewa 
o nazwie „Dąb Pokoju” wystąpił ks. Łukasz Nowak.
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

8) Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  pomnika  przyrody  o  nazwie 
„Zygmunt”.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

9) Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  pomnika  przyrody  o  nazwie 
„Kazimierz”. 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

10) Projekt  uchwały  w  sprawie  ustanowienia  pomnika  przyrody  o  nazwie 
„Dąb Pokoju”.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw-0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

11) Projekt  uchwały  w  sprawie  powołania  doraźnej  Społecznej  Komisji 
Mieszkaniowej  opiniującej  projekty  list  przydziału  lokali  mieszkalnych  
i socjalnych na 2018 rok.

Komisja  zawnioskowała  o  dołączenie  do  składu  Społecznej  Komisji 
Mieszkaniowej osoby Jadwigi Durejko. Komisja poddała wniosek pod głosowanie:
za- 8 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.
Radna Jadwiga Durejko nie wzięła udziału w głosowaniu.
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Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

12) Projekt  uchwały  w  sprawie  miejscowego  planu  zagospodarowania 
przestrzennego gminy Trzcianka na obszarze wsi Straduń.   

Burmistrz Krzysztof Czarnecki wyjaśnił,  że projekt  uchwały dotyczy terenu 
pod działki budowlane.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 9 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.

13) Projekt  uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  petycji  dotyczącej  żądania  
określenia w formie uchwały zasad i trybu przeprowadzania na  terenie gminy 
konsultacji z jej mieszkańcami.

Burmistrz Czarnecki wyjaśnił, że w statucie gminy jest zapis o konsultacjach
z mieszkańcami gminy, ale ustawodawca żąda, aby przygotować oddzielną uchwałę.

Radny  Adrian  Hałuszka  stwierdził,  że  statut  gminy  będzie  musiał  zostać 
zmieniony, gdyż nie przystaje do obecnej sytuacji. Radny powiedział, że chociażby 
wystawianie do wglądu Miejscowego Planu Zagospodarowania Przestrzennego jest 
mało skuteczne, niewielu mieszkańców o tym wie, co pokazuje, że trzeba zmienić 
formę podawania do publicznej wiadomości. 

Burmistrz zgodził się z tym, że statut należy w niedługim czasie zmienić, ale 
nie należy w tej sprawie tworzyć oddzielnej uchwały. Poinformował,  że wpłynęło 
pismo od klubu radnych Polskiego Stronnictwa Ludowego w sprawie statutu oraz 
uchwały o konsultacjach z mieszkańcami i w niedługim czasie Burmistrz się do tego 
ustosunkuje.

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w głosowaniu:
za- 7 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 2 głosów.
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14) Projekt uchwały w sprawie podziału gminy Trzcianka na okręgi wyborcze, 
ustalenia  ich  numerów  i  granic  oraz  liczby  radnych  wybieranych  
w okręgach wyborczych. 

Burmistrz Krzysztof Czarnecki wyjaśnił, że zaproponowany podział na okręgi 
wyborcze  został  zaopiniowany  przez  Komisarza  Wyborczego  i  po  części  jest 
powrotem do podziału z 2010 r. z uzupełnieniem o nowe ulice.

Komisja zapoznała się z projektem uchwały.

Ad 6)  Sprawy różne:
Ad  6  a)  Pismo  Stowarzyszenia  Ekologicznego  „W ZGODZIE  Z  NATURĄ”
z  26  stycznia  2018  r.  w  sprawie  łamania  przepisów  prawa  przez  radnego 
Mariusza  Łuczaka-  bezpłatny  wywóz  liści  z  Gminnego  Przedszkola  nr  4
w Trzciance (załącznik nr 2).

Głos  zabrała  Jadwiga  Durejko,  która  stwierdziła,  że  nie  ma  żadnego 
uzasadnienia dla powstania omawianego pisma i to, co się zadziało jest skandaliczne. 
Radna stwierdziła, że to rodzaj wendety.

Radny Józef Łastowski  podzielił  zdanie przedmówczyni i  dodał,  że  sprawa 
wyglądałaby inaczej gdyby całe zajście dotyczyło wywozu śmieci, lecz dotyczy liści. 
Mariusz Łuczak wykonał przysługę dla szkół.

Komisja  zawnioskowała  o  odrzucenie  zarzutów  wynikających  z  pisma
i uznanie ich za bezzasadne. Wniosek poddano pod głosowanie:
za- 8 głosów,
przeciw- 0 głosów,
wstrzymało się- 0 głosów.
Radny Mariusz Łuczak nie wziął udziału w głosowaniu.

Ad 7) Wnioski komisji.

Przewodniczący Wincenty Kilian przedstawił odpowiedzi na wnioski radnych 
z poprzednich Komisji (rejestr wniosków Komisji Środowiska i Rozwoju Wsi).

Radny Ryszard Wilant ponowił wniosek o interwencję w sprawie wybijającej 
wody na ul. Zamkowej w Białej. Przy studzience pojawiła się już dziura, popękał 
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asfalt i zapadła się droga. 

Radna  Jadwiga  Durejko  zadała  pytanie  Burmistrzowi  o  zmiany  w  ustawie
o samorządzie gminnym w kontekście ewentualnych zmian statutu. 

Burmistrz odpowiedział, że zmiana w ustawie dotyczy przyszłej kadencji.

Radny  Andrzej  Moszyński  zgłosił  wniosek  o  interwencję  w  sprawie 
udrożnienia  przepustu  przy  drodze  powiatowej  Łomnica-  Pokrzywno  (pod  rzeką 
Łomniczanką), który jest zatarasowany na skutek działalności bobrów.

Radny  Zygmunt  Czarny  zawnioskował  o  interwencję  w  sprawie  likwidacji 
placówki PZU w Trzciance.

Burmistrz  poinformował,  że  na  najbliższej  sesji  przedstawiona  będzie 
propozycja  stanowiska  Rady  Miejskiej  Trzcianki  w  tej  sprawie,  które  następnie 
rozesłane rozesłane posłom i senatorom. 

Radny Adrian Hałuszka złożył wniosek o przedstawienie informacji na  temat 
wydanych środków na zimowe utrzymanie dróg. 

Radny dodał również, że pismo w sprawie konsultacji z mieszkańcami gminy 
było podpisane przez Krzysztofa Jaworskiego, a nie klub radnych PSL.

Burmistrz  wyjaśnił,  że  wpłynęły  dwa  pisma,  drugie  pismo  było  podpisane 
przez klub radnych PSL.

Radna Jadwiga Durejko zawnioskowała o to, aby o zebraniach wiejskich nie 
informować jedynie za pośrednictwem facebooka. 

Ad 8) Zakończenie posiedzenia.
W  związku  z  wyczerpaniem  porządku  obrad,  Przewodniczący  Komisji 

podziękował wszystkim za aktywny udział i zamknął posiedzenie komisji. 

Protokolant Przewodniczący Komisji

Joanna Noji Wincenty Kilian
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